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Sammanträde med  Kommunstyrelsens utskott 
 
Plats och tid Kommunfullmäktigesalen kl. 13:00-15:20 
  
Beslutande 

Ledamöter Markus Kyllenbeck (M), ordförande § 82–92, 94–99 
Sebastian Hörlin (S) § 82–92, 94–99 
Annelie Hägg (C) § 82–87, 89–99, ordförande § 93 
Maria Österberg (S) 
Bo-Kenneth Knutsson (C) 
Ulf Björlingson (M) 

 
Tjänstgörande ersättare Jonas Lindvall (SD) ersätter Ulf Svensson (SD) 

Christer Ljung (L) ersätter Markus Kyllenbeck (M) § 93 
Marianne Ljunggren (KD) ersätter Annelie Hägg (C) § 88 

 
Övriga närvarande  

Ersättare Christer Ljung (L) 82–92, 94–98 
Marianne Ljunggren (KD) § 83–87,99 

 
Tjänstepersoner Karin Höljfors, sekreterare 
 
Övriga   
 
Utses att justera Bo-Kenneth Knutsson (C) 
 
Justeringens plats      Paragrafer 82–99 
och tid 
 
 
Underskrifter                     
 Sekreterare   …………………………………………… 

  Karin Höljfors 
 
 
 Ordförande   ……………………………………………                            Ordförande……………………………….. 
 Markus Kyllenbeck § 82–92, 94-99                                       Annelie Hägg § 93 
 
 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Bo-Kenneth Knutsson (C) 
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   ANSLAG/BEVIS 
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Organ Kommunstyrelsens utskott 
 
Sammanträdesdatum 2025-05-20 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Stadshuset 
 
Datum då anslag  2025-05-26 Datum då anslag  2025-06-17 
publiceras  tas bort 
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 Karin Höljfors 
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 Val av justerare   

§ 82 Godkännande av föredragningslistan   

§ 83 Tertialrapport per 2025-04-30 - Kommunledningskontoret 2025/57  

§ 84 Direktupphandlingar kvartal 1, 2025 - Kommunledningskontoret 2025/24  

§ 85 Finanspolicy för Eksjö kommun och Eksjö kommuns helägda 
bolag   

2025/121  

    

§ 86 Budgetuppdrag - Kommunledningskontoret 2025/3  

§ 87 Reglemente barn- och utbildningsnämnden - revidering 2025/20  

§ 88 Näringslivsutredning 2025/32  

§ 89 Samverkansöverenskommelse mellan Eksjö kommun och 
lokalpolisområde Höglandet 2025-2029 

2025/87  

§ 90 Brottsförebyggandearbete i Eksjö kommun 2024–2026 - 
Kompletterande måldokumnet 

2024/201  

§ 91 Granskning av kommunens arbete med IT- och 
informationssäkerhet 

2025/61  

§ 92 Överförande av vuxenutbildningen till Höglandsförbundet 2025/63  

§ 93 Pensionsavtal OPF-KR 25  2025/118  

§ 94 Anlägg lekplats i Edshult - medborgarförslag 2025/75  

§ 95 Återställande av lekpark på Gärdesgatan Mariannelund - 
medborgarförslag 

2025/82  

§ 96 Asfaltering för isbana - medborgarförslag 2025/53  

§ 97 Obesvarade motioner och medborgarförslag 2025 - 
Kommunledningskontoret 

2025/4  

§ 98 Redovisning av delegationsbeslut 2025 - Kommunledningskontoret 2025/5 
 

 

§ 99            Befolkningsutveckling 2025, Kvartal 1                                   2025/126 
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KsU § 82 Godkännande av föredragningslistan 
 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar  
 
att föredragningslistan fastställs enligt föregående sida. 
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KsU § 83 Tertialrapport per 2025-04-30 - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2025/57 

Beslut  
 
Kommunstyrelsens utskott beslutar 
att ärendet hänskjuts till kommunstyrelsens sammanträde 2025-06-03. 

Ärendebeskrivning  
En tertialrapport för kommunledningskontoret har upprättats till dagens 
sammanträde. Nya uppgifter som inkommit sent behöver vägas in i 
kommunledningskontorets tertialrapport varför en revidering kommer att göras till 
kommunstyrelsen. 

Yrkande 
 
Under kommunstyrelsens utskotts överläggning yrkar Markus Kyllenbeck (M)  
 
att ärendet hänskjuts till kommunstyrelsens sammanträde 2025-06-03. 
 
Efter avslutad överläggning ställer ordförande med kommunstyrelsens utskotts 
godkännande proposition på förvaltningens förslag till beslut mot  
Markus Kyllenbecks (M) yrkande att hänskjuta ärendet. 
 
Kommunstyrelsens utskott beslutar i enlighet med yrkandet. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Edgar Ashotyan, ekonom 2025-05-13 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
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KsU § 84 Direktupphandlingar kvartal 1, 2025 - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2025/24 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  

att godkänna lämnad rapport 

Ärendebeskrivning  
Plan för 2025 års internkontroll för kommunledningskontoret beslutades av 
kommunstyrelsen på sammanträdet i maj (Ks §90 2025-05-06). 

Internkontrollen berör tre områden; kontroll av effektivitet och ändamålsenlighet 
i verksamheten, kontroll av finansiell rapportering samt kontroll av följsamhet 
mot lagar och förordningar. I kommunens upphandlings- och inköpspolicy 
framgår att området om upphandling och inköp ska vara med i 
internkontrollplanen.  

I kommunledningskontorets internkontrollplan är ett kontrollområde 
direktupphandlingar som ska delrapporteras kvartalsvis. Inköp som sker enligt 
ramavtal eller avtal ingår inte i denna uppföljning.  

Direktupphandlingar med belopp högre än 50 000 kronor ska kontrolleras. Mellan 
beloppen 50 001 kronor och 100 000 kronor bör minst tre företag tillfrågas för att 
tillförsäkra konkurrens och möjlighet till prisjämförelse. Det är även krav på 
dokumentation.  

För belopp mellan 100 001 och 700 000 kronor ska samråd ske med 
upphandlingsavdelningen innan direktupphandling påbörjas. Minst tre företag ska 
tillfrågas. Annonsering ska ske på Eksjö kommuns webbplats. Kan inte tre företag 
tillfrågas, upphandlingens komplexitet eller av annan affärsmässig grund, ska 
annonsering även ske i en allmän tillgänglig databas.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Edgar Ashotyan, ekonom/controller 2025-05-12 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 

Upphandlingssamordnare 
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KsU § 85 Finanspolicy för Eksjö kommun och 
Eksjö kommuns helägda bolag 
Dnr KLK 2025/121 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta föreslagen finanspolicy för Eksjö kommun och Eksjö kommuns helägda 
bolag. 

Ärendebeskrivning  
Finanspolicyn för Eksjö kommun och dess helägda bolag reviderades senast i 
kommunfullmäktige 2020-03-19 §54. 

Inför förslag till revideringen har finanspolicyn (exkl borgensavgifter) gåtts 
igenom med bolagens ekonomer.  

Förslag till borgensavgifter från 2026-01-01 har tagits fram av Söderberg & 
Partners utifrån 2024-års årsredovisningar, se bilagor.  

I nu föreslagen revidering ingår  

• möjlighet att i framtiden handla med derivatinstrument tas bort, befintliga 
derivatinstrument (ränteswappar) behålls tills de löper ut 

• nya borgensavgifter från 2026-01-01 som bygger på 2024-års 
årsredovisningar  

• finansrapport lämnas till kommunfullmäktige 2 gånger per år vid delårs- 
och årsbokslut (tidigare skulle även finansrapport lämnas vid tertial) 

I bilaga finns förslag till finanspolicy i två versioner där förändringarna är 
gulmarkerade i den ena. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Karin Höljfors, ekonomichef 2025-04-07 
Borgensberäkningar från Söderberg & Partners för 
AB Eksjö Industribyggnader, Eksjö Kommunfastigheter AB, Eksjöbostäder AB 
med och utan justerad soliditet, Eksjö Energi AB 
Förslag revidering Finanspolicy för Eksjö kommun och dess helägda bolag 2025, 
med och utan färgmarkering 
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Utdrag:  

AB Eksjö Industribyggnader,  
Eksjö kommunfastigheter AB 
Eksjöbostäder AB 
Eksjö Energi AB 
Ekonomiavdelningen 
Kommunfullmäktige 
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KsU § 99 Befolkningsutveckling 2025, Kvartal 1 
Dnr KLK 2025/126 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 

Ärendebeskrivning  
Totalt antal invånare 

Under det första kvartalet 2025 minskade Eksjö kommuns folkmängd med 50 
personer. Den totala befolkningen uppgick därmed till 17 742 invånare den 31 
mars 2025 enligt officiell statistik från SCB (enligt kommuninvånardata från 
Skatteverket var antalet invånare 17 770 invånare per 2025-05-16). Minskningen 
första kvartalet motsvarar en nedgång med 0,3 procent. Jämfört med övriga 
kommuner i Jönköpings län placerar sig Eksjö bland de kommuner med störst 
relativ minskning under kvartalet. Sett till den relativa förändringen i länet hade 
Eksjö kommun den tredje bästa förändringen i Jönköpings län på helåret 2024.  

Bland grannkommunerna (enligt kommunprogrammets definition på 
grannkommuner) till Eksjö hade Sävsjö (+0,2 procent), Tranås (+0,1 procent) och 
Aneby (+0,1 procent) en positiv befolkningsutveckling, medan Nässjö, Vetlanda, 
Hultsfred och Vimmerby, liksom Eksjö, uppvisade en negativ utveckling. Ydre 
kommun hade oförändrad folkmängd. 

Folkmängdens utveckling i Eksjö kommun 2025 kvartal 1 

Befolkningsminskningen i Eksjö kommun under kvartalet förklaras av både ett 
negativt födelsenetto och ett negativt flyttnetto. Under perioden föddes 44 barn 
medan 69 personer avled, vilket ger ett födelsenetto på -25 personer. Samtidigt 
flyttade 202 personer in till kommunen och 228 flyttade ut, vilket resulterade i ett 
flyttnetto på -26 personer. 

Flyttnettot kan delas upp i tre delar: 

• Mot övriga kommuner i Jönköpings län var flyttnettot svagt positivt (+4). 

• Mot övriga Sverige var flyttnettot negativt (-19). 

• Invandringsnettot var också negativt (-15), med 14 personer som invandrade 
och 29 som utvandrade. 
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Preliminära uppgifter tätorter, småorter och landsbygd 

Befolkningsutvecklingen varierade mellan olika delar av kommunen. Tätorterna 
Hjältevad (+1,6 procent) och Hult (+2,7 procent) hade en positiv utveckling, 
medan Eksjö (-0,2 procent), Bruzaholm (-0,8 procent), Ingatorp (-3,6 procent) 
och Mariannelund (-0,3 procent) minskade i invånarantal. Bland småorterna ökade 
Höreda (+4,2 procent), medan Bellö och Värne minskade något. Landsbygden 
minskade med 27 personer, motsvarande -0,8 procent. 

Eksjö kommun i jämförelse med kommunerna i Jönköpings län 
och grannkommunerna.  
Födelseöverskottet i Eksjö var lägre än genomsnittet.  

Flyttningsnettot var negativt, särskilt i relation till övriga Sverige och utlandet: 

• Eksjö hade färre inflyttningar från andra län och färre invandringar. 

• Utflyttningarna till andra län var också något högre än snittet. 

Invandringsöverskottet var negativt, vilket tyder på att färre personer från utlandet 
valde att bosätta sig i Eksjö jämfört med andra kommuner. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Simon Lennermo, biträdande ekonomichef 2025-05-16 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

 

 

KsU § 86 Budgetuppdrag - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2025/3 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsens utskott som utgör nämndens budgetberedning sammanträde 
2025-04-30 och arbetade med nämndens budgetförslag och nedan beslutades: 

att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa anledningen till att regionen sänker hemsändringsbidraget,   
 
att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa nyttjandegraden av tecknande barnförsäkringar, 
 
att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa effektiviseringsförslagen inom måltidsverksamheten,  
 
att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa ökade kostnader för OPUS – arbetsmiljösystem, 
 
att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa behovet av en extra HR-konsulttjänst, 
 
att ge förvaltningen i uppdrag att till kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 
redovisa ökade personalkostnader för ärende- och hanteringssystemet Evolution 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Camilla Egerlid, näringslivschef 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör 2025-05-12  
Tjänsteskrivelse från Anders Lundmark, måltidschef 2025-05-12  
Tjänsteskrivelse från Malin Classon, HR-chef 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse från Malin Classon, HR-chef 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse fån Hanna Pansell Edvardsson, administrativ chef 2025-05-12 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Kommunledningskontoret 
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KsU § 87 Reglemente barn- och 
utbildningsnämnden - revidering 
Dnr KLK 2025/20 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att man inte har något att erinra mot barn- och utbildningsnämndens förslag till 
beslut 
 
Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta reviderat reglemente för barn- och utbildningsnämnden. 

Ärendebeskrivning  
Revideringen av barn- och utbildningsnämndens reglemente berör främst 
gymnasieutbildningen. 

Från den 1 januari 2025 är Höglandsförbundet ansvarig för gymnasieutbildningen 
i Eksjö kommun vilket innebär att gymnasieskola och anpassad gymnasieskola tas 
bort från barn- och utbildningsnämndens reglemente. Revideringen utgår från 
kommunfullmäktiges beslut 2024-05-23 om att flytta över gymnasieverksamheten 
inklusive den anpassade gymnasieskolan från Eksjö kommun till Höglands-
förbundet från den 1 januari 2025.  

Grundsärskola heter idag anpassad grundskola vilket också revideras i 
reglementet. 

Utifrån ovanstående beskrivning föreslås kommunfullmäktige att revidera barn- 
och utbildningsnämndens reglemente med att gymnasieutbildningen tas bort ur 
reglementet samt att grundsärskola ändras till anpassad grundskola. 

Beslutsunderlag  
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2025-05-08 
Tjänsteskrivelse från Bengt-Olov Södergren, skolchef 2025-04-16 
Reglemente för barn- och utbildningsnämnden 

      
Utdrag:  

Kommunfullmäktige 
Barn- och utbildningsnämnden 
Skolchef 
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KsU § 88 Näringslivsutredning 
Dnr KLK 2025/32 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att t inriktningen för fortsatt samverkan med Emilkraften ekonomisk förening är 
att samverkan ska utökas och formaliseras, 
 
att förslag till samverkansavtal ska arbetas fram genom dialog mellan 
representanter från Emilkraften och Eksjö kommun  
 
att målsättningen är att kommunfullmäktige vid sitt sammanträde i september ska 
ta ställning till förslag till framtida samverkansavtal.  
 
Kommunstyrelsens utskott beslutar  
 
att paragrafen förklaras omedelbart justerad 
 
Protokollsanteckning 
Alliansen – Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna - förutsätter att den 
dialog som nu ska ske med representanter i Emilkraften med sina ägarföreningar, 
syftar till att bevara Emilkraftens arbete i Mariannelund samt att man genom 
dialog hittar formerna för samverkan mellan Emilkraften och Eksjö kommun med 
målsättningen att stärka landsbygdsutvecklingen i hela kommunen.  
 
Jäv 
 
Annelie Hägg (C) deltar inte i beredning eller beslut på grund av jäv. 
 
 

Ärendebeskrivning  
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2025-05-06, § 81, fattades bland annat 
beslutet att kommunstyrelsen 2025-06-03 ska fatta beslut i frågan kring fortsatt 
samverkan med, och kommunalt bidrag till Emilkraften i Mariannelund 
ekonomisk förening. Detta i syfte att skapa tid för fortsatt dialog. Beslut fattades 
även att ärendet ska beredas genom kommunstyrelsens utskott.  
 
Bakgrund  
Emilkraften är en ekonomisk förening i Mariannelund som sedan 1999 har varit 
en central aktör för lokal utveckling och samhällsservice i östra delen av Eksjö 
kommun. Medlemmar i den ekonomiska föreningen är idag sex lokala föreningar 
samt Eksjö kommun 
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På Emilkraftens webbplats framgår att föreningen arbetar utifrån tre prioriterade 
utvecklingsområden:  
 
• Landsbygdsutveckling  
Stödja och finnas med som en naturlig part när andra aktörer vill genomföra 
gemensamhetsskapande aktiviteter eller utvecklingsprojekt. Driva egna 
utvecklingsprojekt med tilläggsfinansiering, utifrån bygdens lokala förutsättningar. 
Stödja utvecklingen av det lokala föreningslivet, näringslivet och besöksnäringen.  
 
• Turism/besöksnäring  
Arbeta med strategisk utveckling av besöksnäringen Stödja de lokala 
turistaktörerna Utveckla kontakter med regionala turistföretag och 
samverkansorgan i Småland.  
 
• Medborgarservice Erbjuda offentlig service samt hjälpa och vägleda 
medborgarna utifrån olika samhällsfrågor. Utifrån området medborgarservice 
bemannar Emilkraften ett medborgarkontor i Mariannelund. Behovet har under 
de senaste åren minskat och i dagsläget är det öppet åtta timmar per vecka, vilket 
bedöms som tillräckligt. 
 
Nuvarande finansieringsmodell  
För närvarande erhåller Emilkraften kommunalt stöd som främst täcker 
kostnaderna för en anställd verksamhetsledare. Denna modell begränsar 
möjligheten att finansiera andra utvecklingsinsatser i Mariannelund och dess 
omgivningar.  
 
Förslag till ny avtalsmodell för landsbygdsutveckling  
För att frigöra resurser för lokal utveckling i Mariannelund föreslås att Eksjö 
kommun omvandlar det nuvarande bidraget till ett samverkansavtal med 
Emilkraften, där en del omfattar bidrag och en del omfattar en samverkansinsats 
med uppdrag över hela kommunen. Detta skulle möjliggöra en mer flexibel och 
behovsanpassad användning av resurserna.  
 
Samverkansinsatsen skulle bestå av att Emilkraften, genom sin verksamhetsledare, 
ansvarar för landsbygdsutveckling i hela kommunen, där samordning och 
återredovisning sker tillsammans med kommunens framtida 
näringslivsorganisation.  
 
Fördelarna med ett sådant upplägg bedöms som flera:  
Tydliga mål och uppföljning: Samverkansavtalet kan specificera vilka 
samverkansinsatser som ska ske, såsom samordning av lokala utvecklingsprojekt, 
stöd till föreningslivet och främjande av entreprenörskap.  
 
Flexibilitet: Emilkraften får möjlighet att anpassa sina insatser efter aktuella behov 
i Mariannelund. 
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Effektiv resursanvändning: Genom att fokusera på konkreta insatser kan medel 
användas mer effektivt för att främja lokal utveckling.  

Områden som behöver hanteras inom ramen för ett framtida samverkansavtal: 

• Samordning av lokala utvecklingsinitiativ och projektledning  
• Stöd till föreningar och civilsamhället i form av rådgivning och 
kapacitetsbyggande  
• Främjande av lokal turism och näringslivsutveckling  
• Organisering av medborgardialoger och informationsinsatser  
• Ersättningsfördelning, bidragsdel och ersättning för samverkansinsats inklusive 
indexering av dessa belopp  
• Avtalstid  
 
Genom att implementera denna avtalsmodell kan Eksjö kommun stärka 
landsbygdsutvecklingen i hela kommunen, och samtidigt ge Emilkraften bättre 
förutsättningar att bidra till Mariannelunds lokala utveckling. För att möjliggöra ett 
samverkansavtal som kan uppfylla denna avsikt behöver den totala ersättningen 
till Emilkraften (bidrag och ersättning för samverkansinsats), öka till minst 900 tkr 
per år.  
 
Att ovanstående beskrivs som inriktning/förslag är dels utifrån att det behöver 
finnas en fortsatt dialog mellan representanter från Emilkraften och Eksjö 
kommun. Det är även utifrån perspektivet att det är kommunfullmäktige som 
beslutar om eventuellt samverkansavtal. Detta utifrån fråga om principiell 
beskaffenhet, men också att det kommunala bidrag som överlämnas idag, tidigare 
har beslutats av kommunfullmäktige.  
 
Avsikten från den politiska majoriteten är att kommunfullmäktige vid sitt 
sammanträde 2025-09-18, ska kunna ta ställning till ett samlat ärende avseende de 
förändringar som föreslås utifrån den genomförda näringslivsutredningen. 
 
Yrkande  
 
Under kommunstyrelsens utskotts överläggning yrkar  
 
Bo-Kenneth Knutsson (C)  
 
att i förslag till beslut i första ”att-satsen” sätta punkt efter ”formaliseras” och att 
resterande text stryks,  
 
att ordet ”medlemsföreningar” stryks i andra ”att-satsen”, samt 
 
bifall till förslag till beslut.  
 
Efter avslutad överläggning ställer ordförande, med kommunstyrelsens utskotts 
godkännande, proposition på Bo-Kenneth Knutssons (C) ändringsyrkande mot 
avslag. 



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsens utskotts 2025-05-20 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Kommunstyrelsens utskott beslutar att bifalla Bo-Kenneth Knutssons 
ändringsyrkande. 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2025-04-08 
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör och Hanna Pansell 
Edvardsson, administrativ chef 2025-04-01 
Skrivelse från Markus Kyllenbeck, kommunstyrelsens ordförande och Sebastian 
Hörlin, kommunstyrelsens förste vice ordförande 2025-04-01 
Näringslivsutredning inklusive 3 bilagor 
Inkommen skrivelse från Styrelsen för Mariannelunds Företagarförening 
Inkommen skrivelse från Jan-Olof Andersson gällande Emilkraften 
Inkommen skrivelse från Centrumkyrkan - Kritik av utredningsförslaget om 
Emilkraften 
Inkommen skrivelse från Emelie Lundell, vice ordförande Mariannelundsbygdens 
samhällsförening gällande Emilkraften 
Inkommen skrivelse från Britt Svensson LRF Mariannelund gällande Emilkraften 
Inkommen skrivelse från styrelsen för Mariannelunds och Hässleby Inkommen 
Inkommen skrivelse från styrelsen för Mariannelunds och Hässleby 
Hembygdsförening 2025-04-03 
Inkommen skrivelse från Emilkraftens ägarföreningar 2024-04-16 
Inkommen skrivelse från Eksjö Stadsutveckling gm Roger Pålsson 2025-04-22 
Inkommen skrivelse från Hjältevad Mariannelunds IS gällande Emilkraften 2025-
04-23 
Fråga ställd till Lars-Åke Andersson med svar gällande näringslivsutredningen 
2025-04-29 
Inkommen skrivelse från näringslivsrepresentanter i styrelsen för Eksjö.nu gm 
Roger Didrick 2025-04-30 
Inkommen skrivelse från Vimmerby Turistbyrå ekonomisk förening gällande 
Emilkraften 2025-04-30 
Inkommen skrivelse från Vänsterpartiet gm Johan Ragnarsson 2025-05-02 
Inkommen skrivelse från Carina Eldåker & Carina Engqvist 2025-05-05 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
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KsU § 89 Samverkansöverenskommelse mellan 
Eksjö kommun och lokalpolisområde Höglandet 
2025-2029 
Dnr KLK 2025/87 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna samverkansöverenskommelse mellan Eksjö kommun och 
lokalpolisområde Höglandet 2025-2029. 

Ärendebeskrivning  
Samverkansöverenskommelsen mellan Eksjö kommun och lokalpolisområde 
Höglandet ligger till grund för ett gemensamt brottsförebyggande arbete som 
bedrivs kunskapsbaserat, långsiktigt och systematiskt.  

Samverkansöverenskommelsen utgår från Lag (2023:196) om kommuners ansvar 
för brottsförebyggande arbete.  

Utöver denna överenskommelse kan det förekomma och tillkomma andra 
överenskommelser för specifik samverkan i arbetsgrupper och projekt.  

Syfte och mål 

Syftet med Samverkansöverenskommelsen är att främja, utveckla och fördjupa 
samarbetet med övergripande målet att minska brottsligheten och öka tryggheten.  

Samverkan  

Parterna deltar aktivt vid regelbundna möten och andra strukturerade forum 
mellan polis och kommunens representanter.  

Parterna stöttar det brottsförebyggande arbetet genom att dela information och 
bidra med analyser och statistik om brottslighet i syfte att skapa lokala lägesbilder 
och identifiera riskområden.  

Parterna informerar om planerade aktiviteter och deltar i insatser som kan stärka 
det lokala brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet.  

Det förebyggande och trygghetsskapande arbetet i Eksjö kommun  

- Lägesbild och analys  
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Kommunens samtliga kommunala verksamheter samt att lokalpolisområdets 
resurser fångar upp händelser och andra underrättelser kopplade till brott och 
bidrar till lokal aktuell lägesbild.  

Parterna träffas regelbundet för att tillsammans utifrån aktuell lägesbild 
genomföra analyser för att därifrån vidta relevanta åtgärder. Mötena leds av 
kommunens ansvarige brottsförebyggande samordnare och representanter från 
kommunala verksamheter samt kommunpolis deltar.  

- Åtgärder 

Båda parterna bidrar till en årlig kartläggning som beskriver kommunens risk- och 
skyddsfaktorer samt brottslighet och trygghet.  

Utifrån kartläggningen tas det fram en årlig åtgärdsplan som övergripande 
beskriver aktiviteter och insatser som kräver ett extra fokus. 

- Uppföljning  

Parterna följer kontinuerligt upp det lokala brottsförebyggande arbetet och den 
år1iga åtgärdsplanen kontinuerligt samt uppdaterar den övergripande lägesbilden 
minst vartannat år.  

- Strategiskt brottsförebyggande råd  

Ett strategiskt brottsförebyggande råd, bestående av kommunstyrelsens 
presidium, kommundirektör och chefen för Lokalpolisområde Höglandet träffas 
minst 1-2 gånger per år eller vid behov. Kommunens ansvarige 
brottsförebyggande samordnare samt kommunpolis är föredragande och 
informerar om det pågående operativa och strategiska arbetet inom ramen för 
aktuell Samverkansöverenskommelse samt aktuella Medborgarlöften.  

Rådet beslutar om justeringar av Samverkansöverenskommelsen samt fattar beslut 
om större strategiska inriktningar för det lokala brottsförebyggande arbetet.  

Rådet informerar kommunstyrelse och kommunfullmäktige om det 
brottsförebyggande och det trygghetsskapande arbetet med stöd av 
brottsförebyggande samordnare och kommunpolisen.  
 
Ansvar och rapportering  

Kommunstyrelsen är ytterst ansvarig för det brottsförebyggande arbetet enligt Lag 
{2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. 
Kommunstyrelsen ansvarar för att kontinuerligt rapportera om det 
brottsförebyggande arbetet till kommunfullmäktige.  

Kommunens brottsförebyggande samordnare driver och utvecklar kommunens 
övergripande brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet. Är kommunens 
kontaktperson gentemot BRÅ och rapporterar till dem om det lokala 
brottsförebyggande arbetet.  
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Kommunpolisen är primär kontaktperson mellan kommunen och 
lokalpolisområdet. 

Förändringar av aktuell samverkansöverenskommelse  

Behov av justeringar av pågående samverkansöverenskommelse lyfts vid 
Strategiska rådets möte och beslut av förändringar fattas av nedanstående 
avtalsansvariga.  

Samverkansöverenskommelsen upprättas i två exemplar, en för respektive part.  

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör 2025-05-12 
Samverkansöverenskommelse mellan Eksjö kommun och lokalpolisområde 
Höglandet 2025-2029 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
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KsU § 90 Brottsförebyggandearbete i Eksjö 
kommun 2024–2026 - Kompletterande 
måldokumnet 
Dnr KLK 2024/201 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar 
 
att återremittera ärendet för att ta fram mål för det brottsförebyggande arbetet.   

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsen beslutade 2024-11-12 att godkänna åtgärdsplanen, samt att ge 
förvaltningen i uppdrag att arbeta fram ett kompletterande måldokument till 
åtgärdsplanen för politiskt ställningstagande med återredovisning till 
kommunstyrelsen senast den 30 april 2025.  
 
1 juli 2023 trädde en ny lag i kraft. Lagen gav kommunerna ett ökat ansvar för att 
samordna det brottsförebyggande arbetet. Lagen innebär även att kommunerna 
ska bedriva ett kunskapsbaserat brottsförebyggande arbete och säkerställa att det 
finns organisatoriska förutsättningar för att genomföra arbetet. Från 1 juli 2024 
ska kommunen besluta om en åtgärdsplan som regelbundet, minst vartannat år 
ska följas upp. Enligt lagen ska kommunen dessutom ta ett visst ansvar för 
samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet, verka för att frågorna 
hanteras i ett särskilt forum, inrätta en samordningsfunktion och se till att 
skriftliga samverkansöverenskommelser ingås med relevanta aktörer. 

Den 12 november presenterades en åtgärdsplan för det brottsförebyggande 
arbetet i Eksjö kommun 2024–2026, för kommunstyrelsen. Åtgärdsplanen 
inkluderade en lägesbilden som beskrev avgränsade brottsproblem, deras karaktär 
och utbredning. Underlaget för kartläggningen var brottsstatistik, nationell 
trygghetsmätning, polisens trygghetsmätning, intervjuer med medarbetare, 
avloppsmätningar, samtal med medborgare och samhällsföreningar, samtal med 
polis samt annan statistik från till exempel statistiska centralbyrån. 

Enligt åtgärdsplanen bör följande områden prioriteras de kommande åren; 
förebygga bedrägerier, insatser för att minska brott kopplat till bruk och 
försäljning av narkotika och strategiskt brottsförebyggande arbete.  

Följande åtgärder presenterades; 

• Anställa en brottsförebyggande strateg på cirka 50 procent som ska 
ansvara för det strategiska brottsförebyggande arbetet.  

• Upprätta ett nytt medborgarlöfte tillsammans med polisen.  
• Upprätta en ny struktur för inhämtning av information.  
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Kommunstyrelsen beslutade 2024-11-12 att godkänna åtgärdsplanen, men gav 
förvaltningen i uppdrag att arbeta fram ett kompletterade måldokument till 
åtgärdsplanen för politiskt ställningstagande med återredovisning till 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens komplettering består i informationen nedan. 

Det övergripande målet för det brottsförebyggande arbetet är effektmålet 
Livskvalitet i kommunprogrammet;  

”Eksjö kommuns invånare upplever att de mår bra och känner sig nöjda 
med sin livssituation. … Kommunens verksamheter, oavsett område, ska 
präglas av ett förebyggande perspektiv som är hälsofrämjande, proaktivt och 
kännetecknas av tidiga insatser. … Tidiga förebyggande insatser för barn och unga 
ska prioriteras så att alla våra unga får en trygg och utvecklande uppväxt. … Alla 
invånare i Eksjö kommun ska uppleva trygghet och en meningsfull tillvaro genom 
hela livet. Kommunen ska arbeta med trygghetsskapande åtgärder och samverka 
med andra myndigheter, näringslivet och civilsamhället för att skapa trygghet”  

Det brottsförebyggande arbetet följs upp genom följande indikator; Invånarnas 
upplevelse av tryggheten i kommunen ska öka under programperioden. Källa: 
Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen, Skolinspektionens enkät, Svenskt 
Näringsliv (U21505, U23521, N15613, N15643, N17673, U01420 i Kolada, samt 
delfråga om otrygghet i Svenskt Näringslivs enkät företagsklimat) 

Under 2025–2026 kommer kommunen att arbeta med följande åtgärder; 

• Förebygga bedrägeribrott genom information till allmänheten med särskilt 
fokus på äldre. 

• Arbeta med att medvetandegöra barn, ungdomar och vårdnadshavare om 
konsekvenserna av användning av ANDTS (alkohol, narkotika, dopning, 
tobak och nikotin samt spel om pengar). Samt ge dem kunskap, 
vägledning och stöd att välja en drogfri livsstil, i linje med kommunens 
ANDTS riktlinje. 

• Upprätta ett nytt medborgarlöfte tillsammans med polisen.  
• Upprätta en ny struktur för inhämtning av information. 
• Genomföra medborgardialoger i samverkan med polis.  
• Upprätta ett strategiskt råd som behandlar brottsförebyggande frågor. 

De åtgärder som hanteras av förvaltningen, alla utom det strategiska rådet, 
kommer hanteras i förvaltningens handlingsplan för social hållbarhet. 
Utvecklingen för det brottsförebyggande arbetet och åtgärderna ovan kommer 
redovisas i hållbarhetsbokslutet.  
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Yrkande 
 
Under kommunstyrelsens utskotts överläggning yrkar Annelie Hägg (C) 

att återremittera ärendet för att ta fram mål för det brottsförebyggande arbetet.   

Efter avslutad överläggning ställer ordförande med kommunstyrelsens utskotts 
godkännande proposition på förvaltningens förlag till beslut mot  
Annelie Häggs (C) yrkande på återremiss. 

Kommunstyrelsens utskott beslutar i enlighet med yrkandet. 

 

Beslutsunderlag  
Kommunstyrelsens beslut 2024-11-12 
Tjänsteskrivelse från Linnea Jonsson, säkerhetsamordnare 2025-05-13 
Brottsförbyggandearbete i Eksjö kommun 2024–2026 - Åtgärdsplan 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Räddningstjänsten 
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KsU § 91 Granskning av kommunens arbete med 
IT- och informationssäkerhet 
Dnr KLK 2025/61 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ge kommunstyrelsens presidium delegation att avge yttrande till 
kommunrevisionen.  
 
att ärendet anmäls till kommunfullmäktige.  

Ärendebeskrivning  
Under hösten 2024 genomförde EY en granskning på uppdrag av 
kommunrevisionen gällande Eksjö kommuns arbete med IT- och 
informationssäkerhet.  
 
Yrkande  

Under kommunstyrelsens utskotts överläggning yrkar Markus Kyllenbeck (M) 

att ge kommunstyrelsens presidium delegation att avge yttrande till 
kommunrevisionen, samt att ärendet anmäls till kommunfullmäktige 

Efter avslutad överläggning ställer ordförande med kommunstyrelsens utskotts 
godkännande proposition på förvaltningens förslag till beslut mot  
Markus Kyllenbecks (M) ändringsyrkande. 

Kommunstyrelsen utskott beslutar i enlighet med yrkandet. 

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Hanna Pansell Edvardsson och Anette Stendahl 
Granskningsrapport  

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Kommunrevisionen 
Kommunfullmäktige 
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KsU § 92 Överförande av vuxenutbildningen till 
Höglandsförbundet 
Dnr KLK 2025/63 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att man inte har något att erinra mot barn- och utbildningsnämndens förslag till 
beslut 

Barn- och utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att tidigare inriktningsbeslut om att flytta över den kommunala vuxenutbildningen 
(Skollagen 2010:800, 20 kap) till den gemensamma utbildningssamverkan fullföljs, 
under förutsättning att minst två andra kommuner fattar samma beslut, samt 
 
att överflytten ska ske till den 1 juli 2026 och respektive kommun går in med den 
budgeterande kostnaden för den kommunala vuxenutbildningen 2025 justerat 
med SKR:s, Sveriges Kommuner och Regioner, indexuppräkning för 2026. 

 
Sammanfattning 
Förslag om att bilda en gemensam utbildningsorganisation på Höglandet med 
överflytt av kommunal vuxenutbildning till Höglandsförbundet. 

Eksjö, Nässjö, Sävsjö och Vetlanda kommuner tog under 2024 beslut om att från 
och med 1 januari 2025 flytta över ansvaret för kommunernas gymnasieverk-
samhet till Höglandsförbundet. Under direktionen har det inrättats en 
utbildningsnämnd som ska ansvara för verksamheten. I samband med beslutet om 
att föra över gymnasieskolan till Höglandsförbundet togs också ett principbeslut 
om att föra över den kommunala vuxenutbildningen den 1 januari 2026. 
 
Höglandsförbundets direktion har beslutat att överlämna Höglandsförbundets 
tjänsteskrivelse till Eksjö, Nässjö, Sävsjö och Vetlanda kommun med 
rekommendationen att fatta beslut enligt tidigare inriktningsbeslut om att flytta 
över den kommunala vuxenutbildningen (Skollagen 2010:800, 20 kap) till den 
gemensamma utbildningssamverkan med det nya startdatumet 1 juli 2026 och att 
respektive kommun går in med den budgeterade kostnaden för den kommunala 
vuxenutbildningen 2025 justerat med SKR:s indexuppräkning för 2026. Svaret 
från medlemskommunerna ska vara överlämnat till direktionen senast 1 juni 2025. 
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Ärendebeskrivning 
Riksdagen tog under 2022 beslut om att förändra skollagen så att samtliga landets 
kommuner måste bilda ett primärt samverkansområde med minst två andra 
kommuner kring utbudet av vuxenutbildningar och då inte enbart utgå från vad 
eleverna efterfrågar, utan också ta hänsyn till det lokala näringslivets behov av 
framtida arbetskraft. Ett nytt samverkansavtal upprättades inför läsåret 2025/2026 
i väntan på eventuellt beslut om att Höglandskommunerna skulle gå samman i 
Höglandsförbundet.  

Förslag för utbildningssamverkan inom den kommunala 
vuxenutbildningen på Höglandet 
I detta beslutsunderlag föreslås att Eksjö, Nässjö, Sävsjö och Vetlanda kommuner 
fullföljer det inriktningsbeslut som togs i samband med beslut om gymnasieskolan 
och som innebär att även den kommunala vuxenutbildningen ska föras över från 
kommunerna till Höglandsförbundet från och med 1 januari 2026. 

Vad gäller ekonomin föreslås att kommunerna ersätter Höglandsförbundet med 
respektive kommuns budgeterade kostnad det sista året som verksamheten 
bedrivs i respektive kommuns regi, justerat för inflation och löneuppräkning enligt 
SKR:s beräkningar. Ersättningen justeras sedan årligen med hänsyn till vissa 
kostnadsförändringar. Denna finansieringsmodell gäller som längst under de tre 
första åren. Under dessa år ska förslag till en ny finansieringsmodell för 
vuxenutbildningen arbetas fram av Höglandsförbundet för godkännande i 
medlemskommunerna. 
 
Det anses vara rimligt att organisera vuxenutbildningen under den nyligen 
uppstartade utbildningsnämnden och att den som idag är skolchef för 
gymnasieverksamheten också blir skolchef över vuxenutbildningen. Denna 
organisation är så pass ny att det inte finns anledning att ompröva den vare sig 
vad gäller den politiska ledningen eller tjänstemannaledningen. Båda dessa beslut 
kan behöva omprövas av Höglandsförbundet under tid, men initialt bör man inte 
lägga resurser på att utreda alternativ.  
 
Under hösten 2024 har Höglandsförbundet på uppdrag av de fyra 
medlemskommunerna haft en utredare som tagit fram rekommendationer för hur 
vuxenutbildningen på höglandet kan organiseras och utvecklas. Utredningen 
kommer lämnas över till den gemensamma utbildningsnämnden för 
ställningstagande kring de rekommendationer som finns framtagna och kan 
användas för vidare utveckling av den gemensamma vuxenutbildningen.   
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Motiv för att skapa en gemensam vuxenutbildningsorganisation inom 
ramen för Höglandsförbundet 
Sammanfattningsvis är det tydligaste argumentet att en sammanslagen 
vuxenutbildning kommer att samla kraften från ett befolkningsunderlag på 
ungefär 90 000 invånare. Detta ger ett ökat ekonomiskt utrymme och en bredare 
personalbas för att bedriva en framgångsrik vuxenutbildning på höglandet. Med 
utgångspunkt i detta kan sammanslagningen motiveras utifrån följande punkter 
som beskrivs mer utförligt i bilaga 1. 

• Höjd kvalité med bibehållna eller sänkta kostnader 
• Gemensamt strategiskt ledningsarbete 
• Stabilt och flexibelt utbildningsutbud - samtidigt 
• Säkrad personalförsörjning 

Nulägesbeskrivning av den kommunala vuxenutbildningen på Höglandet idag 
återfinns i bilaga 1, som beskriver såväl verksamheten, politisk styrning, 
organisation, resultat och ekonomi. 

Under arbetets gång har informationstillfällen genomförts tillsammans med 
fackliga organisationer på höglandsnivå. Utöver det har samverkan och 
information skett på kommun- och verksamhetsnivå. Respektive kommun har 
genomfört riskbedömning i samverkan med fackliga parter. 

Fattas de beslut som denna skrivning föreslår flyttas höglandets kommunala 
vuxenutbildning från den 1 juli 2026 över till Höglandsförbundet, vilket innebär 
att vuxenutbildningen som regleras av skollagen flyttas från de enskilda 
kommunerna till Höglandsförbundet samma datum.  

Beslutsunderlag  
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2025-05-08 
Tjänsteskrivelse från Bengt-Olov Södergren, skolchef 2025-04-14 
Bilaga 1 Vuxenutbildningen beslutsunderlag 2025-01-17 
Bilaga 2 Beslut från direktionen Höglandsförbundet 2025-02-28  
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från Anneli Tellmo Brännström, förbundsdirektör 
Höglandsförbundet 2025-02-14 
Bilaga 4 Utredning om vuxenutbildning på Höglandet 2025-02-12 
Bilaga 5 Kommunfullmäktiges beslut 2024-05-23  
Bilaga 6 Riskbedömning vuxenutbildningen 2025-03-20 

      
Utdrag:  

Kommunfullmäktige 
Skolchef 
Tf utbildningschef vux i12 
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KsU § 93 Pensionsavtal OPF-KR 25 
Dnr KLK 2025/118 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda 
(OPF-KR 25). 
 
Markus Kyllenbeck (M) och Sebastian Hörlin (S) deltar inte i beredning eller 
beslut på grund av jäv.   

Ärendebeskrivning  
Sveriges Kommuner och Regioners styrelse har den 18 oktober 2024 antagit 
förslag till reviderade bestämmelser om omställningsstöd och pension till 
förtroendevalda (OPF-KR 25).  

Sedan 2014 benämns SKRs regelverk OPF – förslag till bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda. En bärande tanke med OPF är 
att bestämmelserna ska underlätta och möjliggöra för förtroendevald att förena 
arbetsliv och uppdrag och därmed har bestämmelserna i möjligaste mån anpassats 
till de pensions- och omställningsavtal som gäller för anställda inom kommuner, 
regioner och kommunalförbund.   

Sedan den 1 januari 2023 gäller AKAP-KR för anställda inom kommuner och 
regioner. Det helt avgiftsbestämda pensionsavtalet har pensionsavsättningar om  
6 procent respektive 31,5 procent. SKR konstaterar att utifrån kommunallagen 
(2017:725) så ska de förtroendevalda ges skälig ersättning i nivå med de villkor 
som gäller för anställda inom kommuner och regioner och ser därför följande 
ändring av nivåer. 

Pensionsbestämmelser § 5, införs en justering av pensionsavgifterna. För 
inkomster upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp fastställs pensionsavgiften till 6 
procent och 31,5 procent för inkomstdelar som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp.  

För att avtalet ska vara giltigt krävs ett lokalt antagande av bestämmelserna i OPF 
KR 25.  OPF-KR 25 omfattar reviderade bestämmelser för förtroendevalda 
gällande pension.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Malin Claesson, HR-chef 2025-04-28 

      
Utdrag: Kommunfullmäktige 
Ekonomi- och upphandlingsavdelningen 
HR-avdelningen 
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KsU § 94 Anlägg lekplats i Edshult - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/75 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att man inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta  

att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-20, § 52, att remittera rubricerat 
medborgarförslag till samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2025-11-06. 

Förslagsställaren framför i medborgarförslaget att man är i behov av en lekplats i 
Edshult, att det börjar bli många barn i Edshult. Förslagsställaren framför att 
samhällsföreningen kanske kan vara med och sponsra lite. 

Av tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschefen, daterad 2025-04-22, framgår 
bland annat följande: Eksjö kommun tillhandahåller allmänna lekplatser i de 
samhällen som har ett befolkningsunderlag som motiverar behovet av allmänna 
platser så som parker, torg och lekplatser. I Edshult tillhandahåller inte Eksjö 
kommun den typen av ytor och är inte heller markägare. Eksjö kommun har 
förenings- och anläggningsbidrag som föreningar i Edshult kan söka för 
exempelvis byggnation av en lekplats och kan även bistå vid ansökan till andra 
bidragsformer exempelvis allmänna arvsfonden.  

Det är i sammanhanget viktigt att informera om att förenings- och 
anläggningsbidragen är hårt belastade av stora behov från många föreningar och 
det finns inga garantier för full täckning och inte heller att bidrag kan betalas ut 
det år det söks.  

I det fall en kommunal allmän lekplats skulle anläggas i Edshult är det främst 
viktigt att väga in driftperspektivet. Gata- och parkavdelningen har idag inga andra 
uppgifter i Edshult vilket behöver beaktas ur ett effektivitetssyfte. Det innebär att 
driftområdet förstoras och mer resurser behöver tillsättas. Åtgärder skulle gå emot 
beslutad lekplatsplan som i huvuddragen innebär en minskning av antalet 
lekplatser till förmån för kvalitén och utbudet på de lekplatser som finns kvar.  
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Samhällsbyggnadssektorn bedömer därför att förslagsställaren överväger att söka 
bidrag för åtgärderna och föreslår därmed kommunfullmäktige att avslå 
medborgarförslaget.  

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschef Mikael Wärnbring, 2025-04-22 
Kommunfullmäktiges beslut 2025-03-20 
Medborgarförslag från Niklas Einar, 2025-03-06 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Samhällsbyggnadschefen 
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KsU § 95 Återställande av lekpark på Gärdesgatan 
Mariannelund - medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/82 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att man inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta  
 
att avslå medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-20 att remittera rubricerat 
medborgarförslag till samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2025-11-06. 

Av medborgarförslaget framgår följande: 
Lekplatsen på Gärdesgatan är en väldigt unik lekpark, den enda av sitt slag i 
Mariannelund där närheten till lekplatsen och dess trygga plats gör den mycket 
attraktiv för barn att leka i. Platsen har alltid varit fylld av lekande barn. Lekparken 
ligger som en innergård med 18 villor runtom och alla hus har 0-100 meter till 
lekplatsen. Man kan bara komma till lekplatsen via en gång- och cykelväg. Platsen 
är alltså skyddad från all trafik.  

Förslagsställaren framför vidare att tack vare platsens läge har hela villaområdet en 
överblick över lekparken från husfönstren och trädgårdarna. Föräldrarna hör 
barnen från trädgårdarna och kan snabbt vara plats. Här kan inga skumma typer 
gå obemärkta förbi vilket är väldigt viktigt i det mycket otrygga samhälle vi lever i 
idag och där Mariannelund faktiskt sticker ut när det gäller just otrygghet. Tack 
vare platsens trygga läge så har föräldrar vågat ge barnen friheten att kunna gå dit 
och leka själva. Självklart under uppsikt av föräldrar, men på behörigt avstånd.  

Förslagsställaren menar vidare att det här var inte bara en lekplats utan det var en 
samlingsplats för barnen där de höll till all sin vakna tid alla dagar i veckan året 
runt. Det här var deras plats, en plats som alltid bjöd in till lek för alla åldrar, stora 
som små. Det kunde vara allt från att åka rutschkana, gunga, cykla, bygga 
sandslott, leka datten, kurragömma, köra med radiostyrda bilar, leka kiosk med 
mera. Denna plats har förutom hemmet varit deras tryggaste plats enligt 
förslagsställaren. Lekplatsen var hela deras värld, men nu har 
samhällsbyggnadsnämnden valt att ta bort lekparken, den lekpark som tack vare 
det trygga läget och närheten till lekplatsen har använts mest i hela Mariannelund. 
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Barnen har nu ingenstans att leka och är helt vilsna utan sin älskade lekplats enligt 
förslagsställaren. 

Gatan ekar nu tom utan lekande barn. Barnen behöver sin lekplats. Det var här de 
höll till. Leken startade alltid i lekparken och sedan sprang de mellan lekplatsen 
och våra trädgårdar. Så har de haft det ända sedan de var riktigt små. Var ett barn 
ute och lekte så var det alltid något annat barn som såg det från sitt fönster eller 
trädgård och sprang dit. Helt plötsligt var det 10-20 barn som lekte tillsammans. 
Så här var det varje dag året runt, kanske lite mindre på vintern, men även då har 
lekplatsen använts. På vintrarna när det är snö så håller de till i pulkabacken som 
ligger i slutet av vår gata där föräldrar har ordnat en grillplats med bänkar och där 
det brukar grillas korv med hela grannskapet. Blev barnen trötta på pulkaåkandet 
så kunde de bara springa bort till lekparken knappt 100 meter bort för att leka. De 
kunde alltså varva pulkaåkning med lekparkshäng. Det är just närheten till 
lekplatsen som har gjort den så speciell. Tänk er ett barn på 5 år som får gå till en 
lekplats helt själv utan föräldrar för att leka med sin bästa kompis, så häftigt 
framför förslagsställaren. Ännu häftigare blev det ju när de större barnen också 
kom dit för att leka. Alla fick vara med, det var ingen som lämnades utanför. Här 
har alltså barn mellan cirka 5-15 år lekt tillsammans på all sin vakna tid enligt 
förslagsställaren. Att denna plats nu inte finns kvar är ett stort problem. Barnen 
som tidigare gick ut för att leka självmant sitter nu inne och vill inte gå ut för de 
har ingenstans att vara. Vi har nu något enstaka barn som är ute helt själv på gatan 
med sin traktor, på gatan där bilar åker. Det kommer inga barn ut till lekplatsen 
för att leka längre så som det tidigare har gjort. Stackars barn som tidigare bara har 
kunnat sätta sig på sin traktor och hittat någon att leka med så fort den kommit till 
lekplatsen. Nu finns ingen lekplats och barnen funderar inte ens på att gå ut. 
Förslagsställaren fortsätter: Hur ska våren, sommaren och hösten bli? Jo 10-20 
barn som bara sitter inne och som inte vill gå ut för att de inte har någonstans att 
vara.  

Förslagsställaren framför att den här platsen är jätteviktig, inte bara för barnen på 
gatan utan för alla barn uppe på hela gärdet som har valt att gå till den här 
lekplatsen just för att det alltid är barn som är ute och leker här. Vi har även äldre 
här på gatan som har älskat att höra barnens ekande skratt. Det finns även 
barnbarn som kommer på besök som också leker mycket i parken. 

Förslagsställaren menar att den här platsen har gynnat alla på hela gärdet men 
även de turister som valt att sova på ställplatsen i Hembygdsgården som bara har 
haft en liten stig att gå för att komma till lekplatsen. Även de som har haft 
aktiviteter i Hembygdsgården har kunnat nyttja lekplatsen då den var så nära. Tack 
vare närheten så har barnen kunnat baka och ställa upp en kiosk i lekplatsen för 
att sedan sälja kakor och bullar för låtsatspengar. Blev de hungriga eller törstiga så 
sprang de bara hem lite snabbt för att sedan komma tillbaka för att leka igen. 
Ibland sprang alla hem till kompisens hus där det bjöds på korv, dricka eller glass. 
Ni må tro att glassen tog slut fort. Förslagsställaren anser att lekplatsen var hjärtat 
på Gärdesgatan och menar att i stället för att kunna leka alla vakna timmar på 
dygnet som förr, kommer barnen nu behöva vänta på att föräldrar har tid att följa 
med barnen till en annan lekplats, nästan en halv kilometer bort där det inte alls är 
samma uppslutning med barn och det blir inte alls den här spontana leken som 
varit och är så viktig. Barnen får inte gå till den lekplatsen själva och de får inte 
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vara där själva. Dels ligger den för långt bort och det är ingen som kan ha samma 
koll på barnen. Dessutom så ligger den lekplatsen precis bredvid en vändplan där 
det kan åka bilar ända intill och precis nedanför ligger en tungt trafikerad 70-väg 
med hästar och får som lockar på andra sidan av vägen.  

Gärdet ligger dessutom i utkanten av Mariannelund och det är relativt långt till alla 
andra aktiviteter som gör att föräldrar behöver skjutsa barnen vart de än ska. Tack 
vare närheten till lekparken så har det funnits en aktivitet där föräldrar inte har 
behövt skjutsa barnen och som gjort att barnen har kunnat leka precis när de vill. 
Att ha en närlekplats är oerhört viktigt för alla barn här uppe på gärdet framför 
förslagsställaren. Lekparken behövs verkligen. Barnen behöver känna lusten till att 
gå ut och leka och inte känna att det inte vill gå ut för att det är tråkigt för att de 
inte ha någonstans att vara. Den här lekparken skapar just detta, lusten till lek, 
lusten till att träffa kompisar, lusten att gå ut för att det är så smidigt och ligger så 
nära, lusten till spontanlek och skoj, lusten till att gå ut och röra på sig. Den här 
lusten till att gå ut och leka för att de hör andra barn som är i lekparken och har 
skoj, den lusten har tagits ifrån dem. 

Barnen behöver akut få tillbaka sin lekplats menar förslagsställaren. Detta för att 
få tillbaka den spontana leken och skapa möjlighet för barnen att få frisk luft och 
vara utomhus så mycket som möjligt. Ja för deras välbefinnande helt enkelt. Deras 
älskade lekplats som alltid var full av liv och rörelse ekar nu tom. Vi vill inte ha 
innesittande barn som inte vill gå ut och leka för att de inte har någonstans att 
vara, vi vill ha friska barn som självmant utan tjat och med glädje lägger ifrån sig 
sin mobiltelefon för att vara ute och leka. 

Förslagsställaren föreslår att ansvarig nämnd kommer ut snarast och träffar barn 
och föräldrar för en seriös dialog och att nämnden hittar ett sätt att återställa 
lekparken före sommaren 2025. Dessutom bör nämnden föreslå åtgärder så att 
liknande medborgarförakt beivras i framtiden. 

Detta är viktigt framför förslagsställaren som anser att nämnden kört över både 
barn och föräldrar på ett sätt som är direkt regelvidrigt och strider mot de planer 
som tidigare redovisats. Detta skulle framför allt gynna barnen. Men framför allt 
skulle det gynna hela Eksjö kommun. Alla kan göra fel, men bara de kloka och 
modiga kan göra om och göra rätt. 

Förslagsställaren framför följande fördelar med förslaget: 

• Vi slipper den otrygghet som nu uppstått då barnen inte har någon 
lekpark och ingenstans att vara. 

• Återskapad tro på politiken och samhället i Mariannelund. 
• Vi återskapar en trygg lekplats där barnen inte exponeras för trafik, 

skumma personer eller andra farligheter, där föräldrarna kan känna sig 
trygga i att låta barnen gå till lekparken för att leka själva och där de lätt 
kan ha överblick över barnen.  

Förslagsställaren hoppas att kommunen tar sitt förnuft till fånga och upplöser ett 
dåligt beslut, fattat mot egna tagna planer och helt utan dialog. Ett beslut där man 
valt att behålla en lekpark som i själva verket står på en plats avsedd för en 
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villatomt medan den man tagit bort stod på en allmän plats. Där man tagit bort en 
lekpark som knappt kan ha kostat kommunen några pengar alls framför allt inte i 
förhållande till vad det kommer att kosta kommunen om man planterar de träd 
och buskar som planeras. Det kommer att behöva skötas om mer än vad 
lekparken någonsin har gjort, för den har knappt skötts alls. För kommunen 
kostar lekparken några fjuttiga kronor men för oss föräldrar och barn är lekplatsen 
värd biljoner. Eksjö kommun borde vara en föregångare för att skapa hälsosamma 
levnadsvanor, inte förhindra dem. Tacksam för snabb åtgärd för återställande av 
barnens tryggaste plats förutom hemmet, platsen som alltid bjuder in till lek, 
platsen som skapar glädje, platsen där de dagligen träffar sina kompisar, platsen 
som skapar lust till lek och rörelse, platsen som är och alltid har varit hjärtat på 
Gärdesgatan. 

Utredning 
Av tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschefen, daterad 2025-04-22, framgår 
följande: Under 2021 antogs ”Lekplatsplan” för Eksjö kommuns allmänna 
lekplatser och strategier för dessa. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade  
2024-10-16 att godkänna åtgärdsförslag för lekplatser 2025. Under 2025 genomför 
samhällsbyggnadssektorn tillsammans med Eksjö Energi AB åtgärder i linje med 
planen. I stora drag bygger lekplatsplanen på en total förbättring av kvalitén och 
utbudet på de lekplatser kommunen erbjuder på bekostnad av att det blir några 
färre. För att med nuvarande ekonomiska förutsättningar säkerställa kvalitén och 
säkerheten är genomförande av planens intentioner central. I beslutet ingick 
förändringar kring två lekplatser i området Gärdet i Mariannelund; att den norra 
lekplatsen ska avvecklas och att den södra ska utvecklas. I beslutshandlingarna 
framgick det inte att åtgärderna inte överensstämde med den antagna 
lekplatsplanen från 2021, även om det framgick av den dialog som fördes inför 
beslut i samhällsbyggnadsnämnden. Detta skulle framkommit tydligare och 
informerats på bättre sätt i beslutshandlingarna. 

Lekplatsplanen från 2021, och efterföljande beslut kring lekplatserna i Eksjö 
kommun, utgår från att skapa ett attraktivt utbud med färre men mer välutrustade 
lekplatser. Utgångsläget är att kraven på säkerhet ökar och en drifteffektiv 
verksamhet är nödvändig, samtidigt som en fortsatt attraktiv boendemiljö ska 
säkerställas.  
  
Sedan 2021 har upprustningar, utökningar och nedläggningar genomförts i Eksjö, 
Värne och Bruzaholm. Under 2025 sker åtgärder i Eksjö med färdigställande av 
en förbättring vid en lekplats i Västra Brudbadet, samt att tre lekplatser som utgår 
ur kommunal drift varav två i Västra Brudbadet och en i Kaffekullen. I Hult sker 
utveckling av den allmänna lekplats som finns där och i Mariannelund sker 
utveckling av en lekplats och en utgår ur kommunal drift i området Gärdet.  
 
Samhällsbyggnadssektorn bedömer att avståndet till närliggande lekplatser är 
godtagbart för ett område av Gärdets karaktär och omfattning av bostäder. 
Givetvis skapar förändringen en försämring i olika grad beroende på de 
närboendes ålder, avstånd till den specifika lekplatsen och användning av just 
denna lekplats. När samhällsbyggnadssektorn analyserar behov av olika åtgärder 
läggs vikten på övergripande strukturer så som mängden barn, mängden bostäder, 
geografiska avstånd, förhållandet mellan lekplatser och förutsättningar för 
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utveckling på de olika platserna. Samhällsbyggnadssektorn har inte tagit hänsyn till 
enskilda förhållanden så som direkt närhet till barn i en viss ålder eller vilka eller 
hur många som kan ha nyttjat lekplatsen. Samhällsbyggnadssektorn föreslår att 
medborgarförslaget avslås.   
 
Till dagens sammanträde har synpunkter från förslagsställaren på 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut bifogats i ärendet. 
 
Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse från samhällsbygnadschef Mikael Wärnbring, 2025-04-22 
Kommunfullmäktiges beslut 2025-03-20 
Medborgarförslag från Sandra Lindén Milton, 2025-03-17 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
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KsU § 96 Asfaltering för isbana - 
medborgarförslag 
Dnr KLK 2025/53 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att man inte har något att erinra mot samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Samhällsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta  

 
att delvis bifalla medborgarförslaget enligt beskrivning nedan, samt 
 
att utföra asfaltering av isytan 2025 med medel från samhällsbyggnadsnämndens 
investeringsbudget. 

Ärendebeskrivning  
Kommunfullmäktige beslutade 2025-03-20 att remittera rubricerat 
medborgarförslag till samhällsbyggnadsnämnden med återredovisning till 
kommunfullmäktige senast 2025-11-06. 

Förslagsställaren framför i medborgarförslaget följande: 
Det finns en grusplan uppe på gärdet som är cirka 15x40 meter. Den ligger på 
kommunens mark, den ligger vid slutet av Kornbodsgatan i Mariannelund intill en 
befintlig lekplats. Grusplanen har under cirka 30 års tid ideellt spolats till en 
skridskobana på vintern så att barn och vuxna kan åka skridskor och umgås. 
Något som är väldigt uppskattat av samhällsborna då det är den enda möjligheten 
att åka skridskor i samhället sedan Slättvallen slutade spola is. 

Förslagsställaren framför att problemet är: Det tar lång tid för oss att få en farbar 
is då underlaget måste mättas ordentligt med vatten innan det fryser på. I regel tar 
det cirka 1 vecka med spolningar morgon, dag, kväll och natt. Med tänkt förslag så 
tar det endast 2 dagar att få till en bra is, vilket sparar både arbete och vatten, samt 
ökar antalet tillfällen som går att åka skridskor per år avsevärt. 

Förslagsställaren framför följande gällande engagemanget: Vi har i år med egna 
medel lånat in en entreprenadmaskin och jämnat till underlaget då det var cirka 20 
centimeter i höjdskillnad mellan mitten och kanterna, allt för att det ska gå fortare 
att få till en fin is. Vallnäs Timber har skänkt fint virke så vi har kunnat bygga upp 
ett mothåll så vattnet inte ska rinna i väg i onödan. 



EKSJÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsens utskott 2025-05-20 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

 

Förslagsställaren framför också att ny LED-belysning har en privatperson 
bekostat själv, då det satt gammal gatubelysning med taskig styrka som 
kommunen aldrig ville uppgradera. Samma person har även löst en betongtrumma 
som grillplats. Vi håller även på att ta fram en liten redskapsplats där vi kan ställa 
de uttjänta hockeymålen med trasiga Gunnebo-nät från 70-talet, samt förvara lite 
redskap som skyfflar, isskrapor, ved, grillgaller med mera. 

Förslagsställaren framför att syftet är följande: Intresset för skridskobanan är 
mycket stor bland barn som vuxna, den används flitigt och är en stor 
samlingsplats för invånarna i och runt Mariannelund. Även Furulundskolan och 
Folkhögskolan använder planen i sina verksamheter. 

I dagsläget finns inga andra områden i samhället som spolas vintertid likt som det 
gjorde förr, då Slättvallens idrottsplats spolades av idrottsföreningen. Att rusta 
upp planen skulle innebära en perfekt plats till umgänge för både barn som vuxna 
året runt vilket det saknas i den här delen av samhället enligt förslagsställaren. 

Förslagsställaren framför följande angående skötsel: All skötsel från sen höst med 
rensning av kanter från löv, grenar och uppvuxna grästuvor till 
framtagning/borttagning av slang, spolande av vatten och skottning av banan 
sköts ideellt av vuxna i Mariannelunds området. Tanken är att det även 
fortsättningsvis ska bedrivas på det här sättet. 

Förslaget är att marken justeras helt och asfalteras för att skapa en multiplan som 
kan användas hela året. Detta skulle minska vattenförbrukningen och underlätta 
spolningen vintertid samt skapa förutsättningar för att kunna använda planen 
sommartid till inlinesåkning, landhockey, basket med mera. 

Två till fyra nya riktiga hockeymål införskaffas för att ersätta de uttjänta målen 
som står där idag. För att även kunna bruka planen på den varmare delen av året, 
vore det önskvärt med två till fyra basketkorgar. Önskvärt är även en sarg så 
planen kan användas till landhockey på sommaren, likt sargen som finns på den 
asfalterade skridskobanan i Hult. Skyddsnät för puckar på ena kortsidan ut mot 
skogen är ett stort önskemål, då de har en tendens att försvinna i mörkret ute i 
snön. Det finns ordentliga stolpar monterade för detta redan enligt 
förslagsställaren. 

Förslagsställaren framför följande om ekonomi: Har kollat med 
entreprenadfirmor och fått ungefärliga priser på cirka 100 000 -130 000 kronor för 
asfaltering. Basketkorgar ligger på cirka 15 000 kronor styck, exklusive arbete med 
ingjutning i marken. Hockeymål kostar cirka 5000 kronor per styck. Sargkostnad 
har vi ännu inte fått in pris på då höjd och utformning av sarg skiljer sig åt. 
Skyddsnät kostar cirka 5 000 kronor. 

Av tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadschefen, daterad 2025-04-22, framgår 
följande: Utrymme för spontanidrott och miljöer för ideella initiativ bedöms skapa 
stora mervärden för attraktivitet och trivsel. Området har nyligen upprustats med 
kompletterande lekutrustning och lekplatsen faller väl in i ramen för Eksjö 
kommuns lekplatsplans ambition om att bredda utbudet på vissa av kommunens 
lekplatser för att bredda målgrupp och skapa sociala mötesplatser. Något som 
skulle kunna tala mot förslaget är den geografiska platsen som ligger i 
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Mariannelunds västra del vilket delvis begränsar tillgängligheten för barn i 
Mariannelunds östra delar. En mer central plats skulle kunna bidra till en större 
nyttjandegrad. Samhällsbyggnadssektorn bedömer dock att området har en god 
tillgänglighet och är enkelt att ta sig till samt att tillägget kan gynna områdets 
attraktivitet vilket även kan bidra till att tillgängliga bostadstomter blir mer 
attraktiva.  

Kostnadsuppskattningen som förslagsställaren tagit fram stämmer väl överens 
med samhällsbyggnadssektorns kostnadsbedömning. 

Samhällsbyggnadssektorn föreslår att asfaltering av ytan beviljas. Åtgärden är 
kostnadsberäknad till cirka 150 000 kr. Tilläggsåtgärder som förslagsställaren 
föreslagit kan bli aktuella i mån av ekonomiskt utrymme. En fortsatt dialog om 
sarg och övriga åtgärder kan däremot föras om det finns intresse för ideella 
insatser. Sargen i Hult uppfördes på ett liknande sätt med ideella krafter och på 
övriga isytor i kommunen finns idag inga sarger.  

Ekonomiskt utrymme bedöms finnas i samhällsbyggnadsnämndens 
investeringsbudget då utrymme för fritidsbanken inte kommer att nyttjas under 
2025. 

Beslutsunderlag  
Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-05-07 
Tjänsteskrivelse från samhällsbygnadschef Mikael Wärnbring, 2025-04-22 
Kommunfullmäktiges beslut 2025-03-20 
Medborgarförslag från Richard Kullmer, 2025-02-18 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Fritidsutvecklaren 
Samhällsbyggnadschefen 
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KsU § 97 Obesvarade motioner och 
medborgarförslag 2025 - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2025/4 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskott beslutar  

att notera informationen.  

Ärendebeskrivning  
En motion eller ett medborgarförslag bör, enligt Kommunallagen, beredas så att 
kommunfullmäktige kan fatta beslut inom sex månader från det att förslaget 
väckts. Fullmäktige kan vid behov, avskriva medborgarförslagen från vidare 
handläggning. 
 
Förteckning över obesvarade medborgarförslag och motioner för 
kommunledningskontoret redovisas. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör 2025-05-01 
Förteckning av verkställighet motioner och medborgarförslag  
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KsU § 98 Redovisning av delegationsbeslut 2025 - 
Kommunledningskontoret 
Dnr KLK 2025/5 

Beslut  
Kommunstyrelsens utskotts förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  

att anse ärendet anmält. 

Ärendebeskrivning  
Under sammanträdet redovisas delegationsbeslut gjorda av 
kommunledningskontoret. 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse från Tord du Rietz, kommundirektör 2025-04-02 
Redovisning av delegationsbeslut från kommunledningskontoret 

      
Utdrag:  

Kommunstyrelsen 
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